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Plats och tid Ruselegården 17.00-20.00 

Beslutande Ledamöter 

Mikael Jakobsson, Liksjuon Sámiensiäbbrie 
Sara Holmqvist Åstell, Vadtejen Saemiej Sijte 
Gunél Rönér Douhan, Állguogåhtie 
Roland Sjögren (KD), kommunstyrelsens ordförande  
Betty-Ann Nilsson (KD), utbildningsnämnden 
Eva Stuge (M), Ordförande i Socialnämnden 
Kurt Fällman (L), Ordförande i myndighetsnämnden 
 
Digital medverkan  
Liecelott Omma, Vapsten sameby 
Veronica Labba, minoritetssamordnare 

Övriga närvarande Marita Stinnerbom, Minoritetssamordnare 
Samuel Lundström, Skolchef för och grundskola 
Tichaona Maphosa Samhällsplanerare 
Hannah Diverd, Samhällsplanerare 

Justerare …. 

Justeringens plats och tid  
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 10-15 
 Marita Stinnerbom   

 Ordförande 

  

 Roland Sjögren                    

 Justerare 

  

 Mikael Jakobsson   
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§ 10   

Dagens ärenden 

 

Beslut 

Samiska rådet fastställer dagordningen och utser Mikael Jakobsson att 

justera protokollet.  
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§ 11  

Information  

 

- Förskola/Grundskola 

 

Skolchefen informerar om att mycket har stannat under pandemin. 

Kommunen lever inte upp till en samisk förskola i enlighet med 

lagstiftningen och ambitionen är att det ska bli en samisk förskola. 

Idag kallar vi det samiskinspirerad förskola där vi har samisk 

personal en fm i veckan. Samiska aktiviteter genomförs oavsett om 

det finns samiska barn eller inte på förskolan. Det är svårt att få 

föräldrarna att välja samisk förskola och flytta barnen från sin 

befintliga förskola. Vi har samiska barn i förskoleverksamhet i 

byarna där fortsätter vi med samiskt språkstöd. Det finns behov av att 

fortbilda personalen och en början är att några ur personalen deltar på 

förskolekonferensen i Umeå den 2-3 november som nätverket 

Veärbmie tillsammans med Sametingets språkcentrum anordnar.  

Förskolan har varit i kontakt med Skogsmuseet att nyttja deras 

lokaler och kunskap gällande samisk kulturkompetens i förskolan, 

vilket skogsmuseet ställer sig positiv till.  

Planering av samisk mat på förskolan pågår och med hjälp av årshjul 

och samisk matsedel. Målsättningen är att samisk mat ska serveras en 

gång i veckan.  

Skolan har anordnat Temadagar för årskurs 5-6 som genomförts på 

Gammplatsen med historiskt tema nu när restriktionerna släpps. 

I våras anordnades en kompetensutvecklingsdag för lärarna, det var 

Lennart Rodin och Marianne Gråik som föredrog nya lagstiftning och 

hur lärarna kan väva ihop kunskap om samisk historia, religion och 

samhällskunskap in i läroplanens målsättningar. Det är 

återkommande kompetensdag för lärarna vart annat år. Vi har ännu 

ingen slöjdlärare i samiska slöjd utan letar ännu och nu så har vi 

Johan Sandberg Mcguinne som har en del av mjukslöjden.  

Just nu testar en avatar i språkundervisningen för att kunna samköra 

lektioner när eleverna befinner sig på olika ställen. Det kommer att 

utvärderas om det även kan användas på förskolan för att kunna 

hjälpa till med samlingar, lekar och språkinlärning. 

Neil Duncan har skickat information om att samiskan i gymnasiet har 

kommit igång sent och att det har varit svårt för elever att välja 

samiska vid antagningen till skolan. De arbetar nu med att förändra 
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ansökningsblanketterna så att eleverna kan välja samiska redan vid 

ansökan till gymnasiet. 

 

- Äldreomsorg 

 

I den nya reviderade lagstiftningen ska biståndshandläggarna fånga 

samiska medborgare. Möte har ännu inte hunnits med hur rutiner och 

hur kommunen erbjuder samisk äldrevård både på äldreboenden och i 

hemmet. Arbetet går vidare med en samisk låda som ska kunna 

nyttjas för att tillgodose våra äldres rättigheter på boenden.  

Ann Sparrock som arbetar med samisk mat i kommuners 

verksamheter ska vara kommunen behjälplig med ett årshjul för 

vilket vi kan erbjuda samisk mat och vi har som målsättning att 

servera samisk mat i all äldreverksamhet åtta gånger om året.  

Ordförande för socialnämnden har tidigare uttryckt önskan om att 

verksamhetscheferna för SVO och IFO deltar på samiska rådet.  

 

- Ansökningar minoritetsspråkmedel  

Inga ansökningar har kommit in till dags datum, information om att 

det finns medel att söka läggs ut på hemsidan och sociala medier. 

 

- Utvärdering språkutbildning 

Nätverket Veärbmie har tillsammans anordnat digital språkkurs i 

samtliga samiska varietet för föräldrar till barn inom förskolan och 

skolan. Kurserna i syd- lule- och nordsamiska har köpts in från 

Hattfjelldal och umesamiska från Lycksele. Tanken var att 

uppmuntra vardagsspråk med barnen och arbeta med meningar och 

ord. Nu görs en utvärdering av kurserna för att fånga upp vilka 

förbättringar som kan göras och om det finns intresse för fler kurser.  

 

- Övrig information  

Mikael Jakobsson berättar att Liksjuo får besök av projektet Sápmi 

Salasta som är ett internationellt residensprogram för dagens 

urfolkskonstnärer. Det startades under 2018 och har drivits av 

Skellefteå Museum, nu är det Aejllies, Samisk kulturcentrum som 

driver projektet. Syftet är att finna samarbeten mellan samiska 

aktörer och Mikael tar emot dem och visar dem samevistet och 

museet.  
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Den 14 oktober anordnas en workshop där skogsmuseet redovisar 

resultatet av förstudien Ájtsah dávvierevuarkká, som pågått sedan 

årsskiftet och handlar bl.a. om hur vi ska utveckla ett samiskt center 

vid Skogsmuseet för att visa alla våra samiska samlingar samt hur vi 

ska kunna samordna Kulturområdet i Ramsele, Vindeln, i 

verksamheten och hur vi kan samverka med andra samiska aktörer.  

14 oktober är det föreläsning av författaren Gudrun Norstedt på 

Lycksele bibliotek om ”Skogsamisk liv kring Lycksele – från Geddas 

karta och framåt” 

Julla Majja- samisk kulturbuss har startat upp och har varit i Lycksele 

i början av oktober. Projektet pågår till årsskiftet, då Storumans 

kommun som första bibliotekskommun tar över verksamheten. 

Lycksele kommun har tillsammans med Arjeplog, Arvidsjaur, 

Sorsele, Vindeln och Malås kommuner artikelannonserat i DNs 

bilaga som Sametinget har ger ut. I artikeln intervjuas Sophia 

Rehnfjell om hur hennes möjligheter till arbeten öppnas för att hon 

kan samiska. Lycksele finns även med i en artikel där vårt arbete med 

samiskan lyfts fram.  

Mikael Jakobsson informerar om Skogsmuseets arbete med att byta 

namn till Skogs och samemuseet. Beslut om namnbytet har tagits i 

Region västerbottten och i kommunfullmäktige. Planerna är att 

lansera namnbytet den 6 februari och samtidigt firar samiska 

nationaldagen.  

Samordnaren informerar om att samisk skylt är beställd till 

Tannbergskolan- Dannievárien skuvlla 

 

Beslut  

Samiska rådet tar del av informationen. 

Samiska rådet beslutar att uppdra till samordnaren att lägga till 

verksamhetscheferna för SVO och IFO till kallelsen. 
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§ 12 

Ekonomi 

Samordnaren föredrag budgetuppföljning. Det finns medel kvar i 

budget för språkaktiviteter som vi inte kommer att förbruka. I 

Coronatiden har det varit svårt att anordna språkläger och 

språkaktiviteter. Inköp planeras till samiskinspirerade förskolan.  

 

Beslut  

Samiska rådet beslutar att ansöka hos Sametinget om att föra över 

medel för språk aktiviteter till nästa år. 
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§ 13   

Giällaváhkoe 

Samordnaren informerar om att v. 43 är det samiska språkveckan. 

Sametinget har digitala arrangemang. Planering pågår att synas på 

digitala medier och att utlysa en tävling till de som postar inlägg på 

samiska och taggar #árkkiegiälla deltar i tävlingen.  

 

Beslut  

Samiska rådet tar del av informationen 
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§ 14  

Information Översiktsplan 

Tichaona Maphosa och Hannah Diverd informerade om arbetet med 

kommunens översiktsplan 2040. Den arbetar mot fyra focusområden 

med Hållbara kommunikationer, Attraktiv livsmilj, Hållbar 

närinslivsutveckling och Natur- och kulturmiljö som tillgång. 

Översiktplanen är inte bindande men ska ge vägledning för beslut om 

hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda 

miljön ska användas, utvecklas och bevaras. Kommunen önskar 

samråd med samebyar och föreningar i arbetet och kan genomföra 

möten med samebyar och föreningar digitalt om önskas för att 

föredra översiktsplanen. Planen kommer att beslutas i november av 

KS för att sedan ställas ut för öppna samråd och remissförfaranden.  

Beslut  

Samiska rådet tackar för informationen och beslutar att lägga den till 

handlingarna.  

Samiska rådet beslutar att uppdra till samordnare att kontakta 

samebyar och föreningar med frågan om att hjälpa till att samordna 

samrådsmöte om översiktsplanen under utställningstiden.   

 

§ 15 

Övriga ärenden 

Nästa samrådsmöte den 6 december.  
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Justeringens plats och tid  
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§ 10   


Dagens ärenden 


 


Beslut 


Samiska rådet fastställer dagordningen och utser Mikael Jakobsson att 


justera protokollet.  
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§ 11  


Information  


 


- Förskola/Grundskola 


 


Skolchefen informerar om att mycket har stannat under pandemin. 


Kommunen lever inte upp till en samisk förskola i enlighet med 


lagstiftningen och ambitionen är att det ska bli en samisk förskola. 


Idag kallar vi det samiskinspirerad förskola där vi har samisk 


personal en fm i veckan. Samiska aktiviteter genomförs oavsett om 


det finns samiska barn eller inte på förskolan. Det är svårt att få 


föräldrarna att välja samisk förskola och flytta barnen från sin 


befintliga förskola. Vi har samiska barn i förskoleverksamhet i 


byarna där fortsätter vi med samiskt språkstöd. Det finns behov av att 


fortbilda personalen och en början är att några ur personalen deltar på 


förskolekonferensen i Umeå den 2-3 november som nätverket 


Veärbmie tillsammans med Sametingets språkcentrum anordnar.  


Förskolan har varit i kontakt med Skogsmuseet att nyttja deras 


lokaler och kunskap gällande samisk kulturkompetens i förskolan, 


vilket skogsmuseet ställer sig positiv till.  


Planering av samisk mat på förskolan pågår och med hjälp av årshjul 


och samisk matsedel. Målsättningen är att samisk mat ska serveras en 


gång i veckan.  


Skolan har anordnat Temadagar för årskurs 5-6 som genomförts på 


Gammplatsen med historiskt tema nu när restriktionerna släpps. 


I våras anordnades en kompetensutvecklingsdag för lärarna, det var 


Lennart Rodin och Marianne Gråik som föredrog nya lagstiftning och 


hur lärarna kan väva ihop kunskap om samisk historia, religion och 


samhällskunskap in i läroplanens målsättningar. Det är 


återkommande kompetensdag för lärarna vart annat år. Vi har ännu 


ingen slöjdlärare i samiska slöjd utan letar ännu och nu så har vi 


Johan Sandberg Mcguinne som har en del av mjukslöjden.  


Just nu testar en avatar i språkundervisningen för att kunna samköra 


lektioner när eleverna befinner sig på olika ställen. Det kommer att 


utvärderas om det även kan användas på förskolan för att kunna 


hjälpa till med samlingar, lekar och språkinlärning. 


Neil Duncan har skickat information om att samiskan i gymnasiet har 


kommit igång sent och att det har varit svårt för elever att välja 


samiska vid antagningen till skolan. De arbetar nu med att förändra 
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ansökningsblanketterna så att eleverna kan välja samiska redan vid 


ansökan till gymnasiet. 


 


- Äldreomsorg 


 


I den nya reviderade lagstiftningen ska biståndshandläggarna fånga 


samiska medborgare. Möte har ännu inte hunnits med hur rutiner och 


hur kommunen erbjuder samisk äldrevård både på äldreboenden och i 


hemmet. Arbetet går vidare med en samisk låda som ska kunna 


nyttjas för att tillgodose våra äldres rättigheter på boenden.  


Ann Sparrock som arbetar med samisk mat i kommuners 


verksamheter ska vara kommunen behjälplig med ett årshjul för 


vilket vi kan erbjuda samisk mat och vi har som målsättning att 


servera samisk mat i all äldreverksamhet åtta gånger om året.  


Ordförande för socialnämnden har tidigare uttryckt önskan om att 


verksamhetscheferna för SVO och IFO deltar på samiska rådet.  


 


- Ansökningar minoritetsspråkmedel  


Inga ansökningar har kommit in till dags datum, information om att 


det finns medel att söka läggs ut på hemsidan och sociala medier. 


 


- Utvärdering språkutbildning 


Nätverket Veärbmie har tillsammans anordnat digital språkkurs i 


samtliga samiska varietet för föräldrar till barn inom förskolan och 


skolan. Kurserna i syd- lule- och nordsamiska har köpts in från 


Hattfjelldal och umesamiska från Lycksele. Tanken var att 


uppmuntra vardagsspråk med barnen och arbeta med meningar och 


ord. Nu görs en utvärdering av kurserna för att fånga upp vilka 


förbättringar som kan göras och om det finns intresse för fler kurser.  


 


- Övrig information  


Mikael Jakobsson berättar att Liksjuo får besök av projektet Sápmi 


Salasta som är ett internationellt residensprogram för dagens 


urfolkskonstnärer. Det startades under 2018 och har drivits av 


Skellefteå Museum, nu är det Aejllies, Samisk kulturcentrum som 


driver projektet. Syftet är att finna samarbeten mellan samiska 


aktörer och Mikael tar emot dem och visar dem samevistet och 


museet.  







 


Samiska rådet 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


5(8) 


Sammanträdesdatum 


2021-10-11 
 


 


  
 


 
 


Den 14 oktober anordnas en workshop där skogsmuseet redovisar 


resultatet av förstudien Ájtsah dávvierevuarkká, som pågått sedan 


årsskiftet och handlar bl.a. om hur vi ska utveckla ett samiskt center 


vid Skogsmuseet för att visa alla våra samiska samlingar samt hur vi 


ska kunna samordna Kulturområdet i Ramsele, Vindeln, i 


verksamheten och hur vi kan samverka med andra samiska aktörer.  


14 oktober är det föreläsning av författaren Gudrun Norstedt på 


Lycksele bibliotek om ”Skogsamisk liv kring Lycksele – från Geddas 


karta och framåt” 


Julla Majja- samisk kulturbuss har startat upp och har varit i Lycksele 


i början av oktober. Projektet pågår till årsskiftet, då Storumans 


kommun som första bibliotekskommun tar över verksamheten. 


Lycksele kommun har tillsammans med Arjeplog, Arvidsjaur, 


Sorsele, Vindeln och Malås kommuner artikelannonserat i DNs 


bilaga som Sametinget har ger ut. I artikeln intervjuas Sophia 


Rehnfjell om hur hennes möjligheter till arbeten öppnas för att hon 


kan samiska. Lycksele finns även med i en artikel där vårt arbete med 


samiskan lyfts fram.  


Mikael Jakobsson informerar om Skogsmuseets arbete med att byta 


namn till Skogs och samemuseet. Beslut om namnbytet har tagits i 


Region västerbottten och i kommunfullmäktige. Planerna är att 


lansera namnbytet den 6 februari och samtidigt firar samiska 


nationaldagen.  


Samordnaren informerar om att samisk skylt är beställd till 


Tannbergskolan- Dannievárien skuvlla 


 


Beslut  


Samiska rådet tar del av informationen. 


Samiska rådet beslutar att uppdra till samordnaren att lägga till 


verksamhetscheferna för SVO och IFO till kallelsen. 
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§ 12 


Ekonomi 


Samordnaren föredrag budgetuppföljning. Det finns medel kvar i 


budget för språkaktiviteter som vi inte kommer att förbruka. I 


Coronatiden har det varit svårt att anordna språkläger och 


språkaktiviteter. Inköp planeras till samiskinspirerade förskolan.  


 


Beslut  


Samiska rådet beslutar att ansöka hos Sametinget om att föra över 


medel för språk aktiviteter till nästa år. 
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§ 13   


Giällaváhkoe 


Samordnaren informerar om att v. 43 är det samiska språkveckan. 


Sametinget har digitala arrangemang. Planering pågår att synas på 


digitala medier och att utlysa en tävling till de som postar inlägg på 


samiska och taggar #árkkiegiälla deltar i tävlingen.  


 


Beslut  


Samiska rådet tar del av informationen 
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§ 14  


Information Översiktsplan 


Tichaona Maphosa och Hannah Diverd informerade om arbetet med 


kommunens översiktsplan 2040. Den arbetar mot fyra focusområden 


med Hållbara kommunikationer, Attraktiv livsmilj, Hållbar 


närinslivsutveckling och Natur- och kulturmiljö som tillgång. 


Översiktplanen är inte bindande men ska ge vägledning för beslut om 


hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda 


miljön ska användas, utvecklas och bevaras. Kommunen önskar 


samråd med samebyar och föreningar i arbetet och kan genomföra 


möten med samebyar och föreningar digitalt om önskas för att 


föredra översiktsplanen. Planen kommer att beslutas i november av 


KS för att sedan ställas ut för öppna samråd och remissförfaranden.  


Beslut  


Samiska rådet tackar för informationen och beslutar att lägga den till 


handlingarna.  


Samiska rådet beslutar att uppdra till samordnare att kontakta 


samebyar och föreningar med frågan om att hjälpa till att samordna 


samrådsmöte om översiktsplanen under utställningstiden.   


 


§ 15 


Övriga ärenden 


Nästa samrådsmöte den 6 december.  





